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1.  Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen welkom. Hij deelt mee dat bericht 

van verhindering is ontvangen van mevrouw Fierens en de heren Van der Meer, Van de Nes en 

Oostwouder. 

Hij herinnert eraan dat de VV voor de zomer een besluit heeft genomen over het duo-lidmaatschap van 

de heer Van Ruremonde. Het hiertegen door de heer Van Ruremonde aangetekende bezwaar is 

afgelopen vrijdag behandeld in de Commissie voor beroep en bezwaar en die zal binnenkort uitspraak 

doen. 

 

De heer Kastelein herinnert eraan dat de VV-leden is gevraagd om deze week te melden of zij het 

bezoek aan Rotterdam op 24 oktober a.s. bij zullen wonen. Dat bezoek is gepland om kennis te nemen 

van de initiatieven die daar worden genomen.  
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2.  Spreekrecht 

De heer Schriere spreekt in namens de Reeuwijkse Vereniging van Watereigenaren en Rechthebbende 

Gebruikers over agendapunt 4.11, Vaststelling peilbesluit Reeuwijkse Plassen en Twaalfmorgen. Zijn 

inspreektekst is bij de stukken gevoegd. 

 

De heer Van Geest hoort dat de inspreker weinig vertrouwen heeft in de bij het hoogheemraadschap 

aanwezige deskundigheid. Waar is dat op gebaseerd? 

 

De heer Schriere wijst erop dat in de aanvullende toelichting op het peilbesluit wordt toegegeven dat de 

eerder opgestelde berekeningen van de beschikbare maalcapaciteit niet klopten. 

 

Mevrouw De Vries  vraagt of de bezwaren en het voorstel door alle betrokkenen worden gedeeld. 

 

De heer Schriere deelt mee dat van de drie verenigingen van watereigenaren er twee zijn die de 

cijfermatige onderbouwing ernstig in twijfel trekken. Op de zienswijze zijn 1.000 steunbetuigingen uit 

het gebied binnengekomen. 

 

De heer Geertsen spreekt in namens het Watersportverbond in Nieuwegein over agendapunt 4.11, 

Vaststelling peilbesluit Reeuwijkse Plassen en Twaalfmorgen. Zijn inspreektekst , die hij deels niet heeft 

uitgesproken omdat zijn spreektijd was verstreken, is bij de stukken gevoegd. 

 

Mevrouw De Vries  vraagt hoeveel personen de inspreker vertegenwoordigt. 

 

De heer Geertsen deelt mee dat de diverse verenigingen in totaal ongeveer 1.000 leden hebben. 

 

Desgevraagd deelt de voorzitter mee agendapunt 4.11 als eerste besluitvormingsnota aan de orde te 

zullen stellen. 

 

 

3.a 

 

 

Overzicht ingekomen stukken 

De voorzitter vraagt of de VV kan instemmen met het conceptantwoord op het ingekomen stuk. 

 

Mevrouw Stoop is van mening dat demonstratieprojecten een handig hulpmiddel in de voorlichting 

kunnen zijn. In het conceptantwoord wordt die opzet echter resoluut afgewezen. Is die afwijzing 

specifiek of generiek? Deze zomer zou de green deal worden getekend: is dat gebeurd en kan die aan de 

VV worden verstrekt? 

 

Mevrouw Leewis  heeft tijdens de commissiebespreking geschetst dat D&H in principe bereid is 

communicatie-acties naar Sportvisserij Nederland en de Visbeheercommissie op te pakken. Rijnland 

onderschrijft dat het van belang is om niet of zo min mogelijk met lood te vissen. Als het gebruik van 

lood wordt verboden betekent dat echter dat het schap dat beleid moet handhaven en daarvoor ontbreekt 

de capaciteit. 

Zij zal later op de vraag over de green deal terugkomen. 

 

De voorzitter stelt vast dat de VV instemt met het conceptantwoord. 

 

 

3.b Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen. 

  

 

4. Besluitvormingsnota’s   

4.11 Vaststelling peilbesluit Reeuwijkse Plassen en Twaalfmorgen 

Mevrouw Stoop is niet overtuigd door de ecologische doemscenario's die door de insprekers zijn 

geschetst. Als die zich wel voordoen, kunnen daartegen maatregelen worden getroffen. 

De opmerking dat de bevaarbaarheid bij lage peilen afneemt heeft zij niet eerder gehoord. Is dat juist? 

Dat zou dan een direct gevolg van dit peilbesluit zijn. 
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De heer De Meijer herinnert eraan dat zijn fractie heeft gezegd in te kunnen stemmen met het 

peilbesluit maar extra aandacht vraagt voor de bemalingscapaciteit. In de nota van wijziging staat keurig 

dat die niet voldoet, maar er wordt ook wat mist veroorzaakt door niet alleen van het peilbesluit uit te 

gaan maar ook een naastliggend gebied erbij te betrekken. Dat lijkt hem een verkeerde gang van zaken: 

het betreft een nieuw peilbesluit voor een nieuw peilgebied en dat moet worden bemalen. 

Het gemaal van het gebied zelf heeft een capaciteit  van 42 m
3
 per minuut en de overcapaciteit van het 

gemaal in het naastliggende gebied is 25 m
3
 - maar dat zou dus niet mee mogen worden geteld. In de 

eigen verordening is vastgelegd dat een capaciteit van 8 m
3
 per minuut per 100 hectare benodigd is en 

bij toepassing daarvan zou de bemalingscapaciteit 120 m
3
 moeten zijn. Dat feit moet niet weg worden 

gepoetst; daar moet werk van worden gemaakt. 

 

Mevrouw De Vries  stelt vast dat de insprekers veel inwoners vertegenwoordigen en dat er flink wat 

zienswijzen zijn ingediend. Zij vraagt of de portefeuillehouder kan toelichten waarom hij de 

ongerustheid niet weg heeft kunnen nemen. 

 

De heer Bakker heeft in de commissievergadering fracties twijfel horen uitspreken over de 

handhaafbaarheid van dit peilbesluit, gegeven de mogelijkheden om te malen en in te laten. Zijn fractie 

heeft vertrouwen in de berekeningen en inschattingen die door Rijnland zijn gemaakt. Dat neemt niet 

weg dat er onzekerheid over bestaat of de grenzen die voor het zomerpeil zijn gesteld kunnen worde n 

gehandhaafd. Om die reden is zijn fractie van mening dat dit peilbesluit niet voor onbepaalde tijd maar 

voor de duur van twee jaar - twee zomerperiodes - moet worden vastgesteld. Hij wijst erop dat Rijnland 

vrij is om te bepalen wanneer een peilbesluit wordt geëvalueerd. 

De portefeuillehouder heeft in de commissie twee toezeggingen gedaan: de monitoring wordt breed 

opgezet, inclusief de perceptie bij de bevolking van de effecten van dit peilbesluit, en hij zal in overleg 

blijven met de inwoners. 

Zijn fractie is van mening dat over twee jaar moet worden geëvalueerd wat er is gebeurd met het 

grondwaterpeil en of er sprake is van wateroverlast. Hij deelt mee dat de VVD daarover aan het eind 

van de tweede termijn een amendement in zal dienen. Hij leest het dictum daarvan voor. 

 

De voorzitter stelt voor het amendement eerder in te dienen, opdat VV en D&H kennis kunnen nemen 

van de volledige inhoud. 

 

De heer Bakker is nog doende ondertekenaars te werven. Hij zal na afsluiting van de eerste termijn om 

schorsing vragen. 

 

De heer Meerman deelt mee dat zijn fractie instemt met het voorstel. De A&B-fractie deelt de zorgen 

van de bewoners, maar in de commissievergadering is daar zeer uitgebreid over gesproken en de 

portefeuillehouder heeft aansluitend een aantal toezeggingen gedaan. De inhoud van die toezeggingen 

stemt overeen met de inhoud van het amendement en daarom zal zijn fractie dat niet steunen. Hij vraagt 

de portefeuillehouder om diens eerdere toezeggingen in de VV te bevestigen. 

Zijn fractie is van mening dat een peilbesluit alleen dient voor het vastleggen van de waterpeilen en dat 

andere doelen langs andere wegen kunnen worden bereikt. 

 

De heer Langeslag heeft in de commissievergadering waardering geuit voor de betrokkenheid en inzet 

van de leden en de insprekers.  

Rijnland heeft een uitgebreide voorstudie uitgevoerd en onderschrijft op grond daarvan de 

doemscenario's niet. Het betreft een KRW-lichaam, daarom rust op het hoogheemraadschap de opdracht 

om de kwaliteit van het water te verbeteren en daar is het flexibele zomerpeil nadrukkelijk op gericht. 

De voorgenomen maatregelen zijn gebaseerd op opgedane ervaringen en inschattingen en zullen eerder 

leiden tot ecologische verrijking dan verarming. 

Er zullen inderdaad plaatsen zijn waar met een lager waterpeil dieper stekende zeilboten niet of moeilijk 

kunnen komen. Hij heeft dat niet volledig in beeld, maar voor zover hij weet zijn er niet veel van die 

ondiepten.  

Tijdens de bespreking in de commissievergadering is vastgesteld dat de cijfers over de 

bemalingscapaciteit moesten worden gecorrigeerd. Rijnland hanteert een eigen bemalingsrichtlijn en er 
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is een normering voor wateroverlast. De berekeningen wijzen uit dat aan de norm wordt voldaan. 

Binnenkort zullen aan de VV voorstellen worden voorgelegd over het vergroten van de 

bemalingscapaciteit. De mogelijkheden bestaan uit het vergroten of bijplaatsen van gemalen of het 

inzetten van gemalen in de omgeving. Hier wordt dus werk van gemaakt. 

Gevoelens zijn lastig weg te nemen. In het voortraject is contact gelegd met  alle belanghebbende 

organisaties en zijn meningen en suggesties geïnventariseerd. Rijnland moet daarnaast ook 

doelstellingen halen. Over de KRW zijn nationale en internationale afspraken gemaakt en dit gebied 

staat met stip bovenaan omdat het een Natura 2000-gebied is. Dat kan ertoe leiden dat andere belangen 

minder worden bediend, maar in het overleg is getracht ook die zo veel mogelijk recht te doen. Uit de 

nota van beantwoording op de zienswijzen blijkt dat Rijnland daar serieus mee om is gegaan. 

Hij hoopt dat de insprekers dit inzien en het na deze behandeling mogelijk is in samenspraak verder te 

gaan. 

In de commissie is gesproken over borging. Monitoring - niet alleen van harde feiten, zoals KRW-

doelen, maar ook van gevoelens van ingelanden - is benoemd als een belangrijk in te zetten instrument. 

Hij heeft op dat punt een toezegging gedaan, alsook op voortzetting van het overleg met de ingelanden  

en hij herhaalt beide toezeggingen in deze vergadering. De gegevens die uit de monitor naar voren 

komen zullen in dat overleg worden besproken: wat weten we, wat meten we, en welke conclusies 

verbinden we daaraan? 

Hij verzoekt de VV het peilbesluit te accorderen. 

 

De heer Bakker verzoekt de vergadering vijf minuten te schorsen. 

 

[Schorsing]  

 

De heer Bakker dient het volgende amendement in. 

 

De Verenigde Vergadering van het Hoogheemraadschap van Rijnland, in vergadering bijeen ter 

behandeling van het Peilbesluit Reeuwijkse Plassen en de Twaalfmorgen; 

 

Constaterende dat: 

 Het Hoogheemraadschap van Rijnland met het Peilbesluit Reeuwijkse Plassen en de Twaalfmorgen 

beoogt - in het kader van het KRW-maatregelenprogramma: "Schoon en Mooi" - door het instellen 

van een flexibel zomerpeil, volgende op een vermindering van de inlaat van gebiedsvreemd water - 

de waterkwaliteit in het gebied de Reeuwijkse Plassen en de Twaalfmorgen te verbeteren; 

 Flexibel peilbeheer enig risico met zich mee kan brengen ten aanzien van mogelijke wateroverlast 

of daling van de grondwaterspiegel, maar dat door het peilbesluit - gegeven de beschikbare maal- 

en inlaatcapaciteit en berekende gevolgen van het flexibel peilbeheer - naar het oordeel van het 

hoogheemraadschap - voldoet aan het benodigde beschermingsniveau tegen wateroverlast en dat 

het geen noemenswaardige gevolgen zal hebben voor de grondwaterstand; 

 De normering zal worden uitgebreid, 

 Water- en grondeigenaren en rechthebbende gebruikers bedenkingen hebben geuit bij het instellen 

van flexibel peilbeheer en hebben aangegeven dat zijn niet overtuigd zijn van het effect op de 

waterkwaliteit, dat zij vrezen voor wateroverlast en grondwaterpeildaling en bodemdaling en dat 

zijn niet overtuigd zijn door de berekeningen, waardoor zij hebben gepleit tegen de instelling van 

het flexibel zomerpeilbeheer 

 

Overwegende dat: 

 Het van belang is dat bewoners van het gebied zich gerust voelen bij de maatregelen die het 

hoogheemraadschap treft; 

 Absolute zekerheid en garanties niet kunnen worden geboden; 

 Het goed is de resultaten van de monitoring met de inwoners te delen; 

 Het goed is om de resultaten van de monitoring en de eventuele gevolgen van het peilbesluit voor 

de grondwaterstand of het optreden van wateroverlast na enige tijd te evalueren  
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Wijzigt besluit nr. 17.017686 als volgt: 

 

Na de zin die eindigt met "… weersgesteldheid en grondwaterstand." wordt toegevoegd de zin: 

De resultaten van de monitoring worden openbaar gemaakt en regelmatig besproken met inwoners en 

belanghebbenden in het gebied en de effecten van het peilbesluit op de (grond)waterstand en 

maaivelddaling en het optreden van wateroverlast worden na 2 zomerseizoenen door de Verenigde 

Vergadering geëvalueerd. 

 

En gaat over tot de orde van de dag. 

 

W.g., 

J.J. Bakker 

Mw. E.J. de Vries 

Mw. E.P. Veenhoven 

A. van Geest 

 

Mevrouw Stoop merkt op dat in het gebied veel aan de hand is. Om die reden is het goed om vast te 

leggen dat het peilbesluit over twee jaar wordt geëvalueerd. Zij hoopt dat de inspanningen om in overleg 

te blijven met de bewoners ertoe zullen leiden dat hun zorgen worden weggenomen. 

 

De heer Kerst is tevreden dat de portefeuillehouder heeft aangekondigd dat op korte termijn een 

voorstel voor capaciteitsvergroting van het gemaal Bergvlietkade aan de VV zullen worden voorgelegd.  

Ook is het goed dat de portefeuillehouder meedeelde in contact te zullen blijven met de bewoners, op 

zowel de 'harde' als 'zachte' aspecten. Het is van belang om met hen het proces te monitoren. 

Zijn fractie steunt het amendement; wel lijkt wat daarin staat over communicatie en monitoring wat 

overbodig omdat de portefeuillehouder op dat punt een toezegging heeft gedaan. 

 

De heer Van Geest deelt mee dat zijn fractie de twijfels die over de deskundigheid van Rijnland worden 

uitgesproken niet deelt. Omdat alleen achteraf met zekerheid kan worden vastgesteld of dat standpunt 

juist is, steunt zijn fractie het amendement dat over twee zomerseizoenen het peilbesluit wordt 

geëvalueerd. 

Hij stelt voor deze casus te betrekken in de interne evaluatie over het 'van buiten naar binnen werken'.  

 

Mevrouw Veenhoven steunt het amendement maar acht het tegelijkertijd een beetje overbodig. Zij heeft 

er alle vertrouwen in dat Rijnland interactief met de bewoners omgaat. Zij hoopt niet dat deze inzet leidt 

tot meer administratieve lasten. Het indienen van zienswijzen valt niet te voorkomen omdat er altijd 

spanning tussen verschillende belangen aanwezig is. 

 

De heer De Meijer heeft goed gehoord dat de portefeuillehouder heeft aangekondigd dat er binnenkort 

voorstellen over de bemalingscapaciteit zullen worden voorgelegd. Wel gaat de portefeuillehouder wat 

hem betreft iets te gemakkelijk om met de eigen bemalingsrichtlijn en de normering voor wateroverlast  

door te redeneren dat als de richtlijn niet kan worden gehaald het voldoen aan de normering ook goed 

genoeg is. 

Op pagina 63 van de toelichting op het peilbesluit staat dat  maatregelen worden voorgesteld om 

overschrijding van het flexibele peil te voorkomen. Die moeten zijn getroffen voordat het peilbesluit in 

werking treedt en daarmee wordt bij voorbaat voldaan aan waar de insprekers om vragen. 

Ecologische ontwikkelingen nemen vaak veel tijd. Hij raadt daarom af om na twee jaar uitspraken te 

doen als 'het is niet gelukt'.   

 

Mevrouw De Vries  deelt mee dat aan het amendement de zinsnede "en maaivelddaling" is toegevoegd 

omdat de insprekers daar aandacht voor vragen. Zij stelt voor om na een zomerseizoen een tussenstand 

op te maken en de VV daarvan op de hoogte te stellen, ook omdat dan de huidige VV nog in functie is.  

 

De heer Bakker onderkent dat de portefeuillehouder toezeggingen heeft gedaan die het eerste deel van 

het amendement dekken en is bereid dat eerste deel te schrappen - tenzij hij daarmee meer verwarring 
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zaait dan helderheid creëert. 

In ieder geval blijft overeind dat met het amendement wordt vastgelegd dat het peilbesluit na twee jaar 

wordt geëvalueerd. Hij is het met mevrouw De Vries eens dat het eveneens zinvol is om na een jaar een 

tussentijds verslag aan de VV voor te leggen. 

 

De voorzitter heeft de indruk dat de inhoud van het amendement beter had kunnen worden ingebracht 

als vierde besluitpunt van de VV-besluitnota. Waarom heeft de VVD daar niet voor gekozen? 

 

De heer Bakker licht toe dat hij heeft gekozen voor het indienen van een amendement omdat het 

peilbesluit blijft staan als besluit dat ook voor volgende generaties aan de orde is. Verder is na de twee 

zomerseizoenen een ander VV aangetreden. Het amendement regardeert alleen het peilbesluit als 

zodanig, en de evaluatie daarvan en daarom acht hij het passend de wijziging in het besluit op te nemen. 

De nota is een bestuurlijke aangelegenheid en staat niet open voor beroep en bezwaar. 

 

De heer Langeslag onderschrijft dat er in het gebied veel verschillende belangen spelen. Hij verwacht 

daarom dat er zeker regelmatig aanleiding zal zijn om het regelmatig te agenderen. 

Hij heeft aangekondigd dat er binnenkort voorstellen over de bemalingscapaciteit zullen worden 

voorgelegd; toch wil hij erop wijzen dat er een verschil in zwaarte bestaat tussen een richtlijn en een 

normering. 

In het overleg worden veel waardevolle suggesties naar voren gebracht en het draagt bij aan het 

vergroten van draagvlak voor de maatregelen die Rijnland moet nemen.  

Hij is het eens met beide opmerkingen van de heer Van Geest. 

In dit gebied komen veel opdrachten samen - recreëren, natuur, ecologie, de samenhang en ontwikkeling 

van het totale Rijnlandse watersysteem - en dat maakt het proces ingewikkeld en tegelijkertijd 

uitdagend.  

Hij is het eens met de kanttekening dat ecologische ontwikkelingen vaak veel tijd nemen. Over het 

beheer van waterplanten zijn voorlopige normen opgesteld en de aanpak wordt rege lmatig regionaal en 

landelijk afgestemd.  

Hij heeft geen bezwaar tegen de toevoeging van het punt maaivelddaling aan het amendement.  

Het heeft niet zijn voorkeur om het peilbesluit te amenderen. Als vierde besluitpunt zou kunnen worden 

opgenomen dat D&H en VV de monitorgegevens regelmatig bespreken en evalueren en dan bepalen of 

en welke actie daarop moet worden gebaseerd. Hij geeft dit aan de indieners ter overweging mee. 

Hij vraagt de vergadering te schorsen om binnen D&H te kunnen overleggen. 

 

De heer Démoed wijst erop dat een van de argumenten om te kiezen voor een amendement de borging 

naar derden is. Welk bezwaar heeft de portefeuillehouder tegen het amenderen van het peilbesluit?  

 

De heer Bakker vraagt of de portefeuillehouder wel vrede heeft met amendering als de tekst over 

monitoring wordt geschrapt. Het amendement blijft dan beperkt tot de evaluatie. Het wezenlijke punt is 

dat Rijnland er in haar openbaar bestuur blijk van geeft dat mensen daar rechten aan kunnen ontlenen.  

 

De voorzitter stelt voor dat de eerste vraag nu wordt beantwoord en dat de tweede vraag in het overleg 

binnen D&H aan de orde wordt gesteld. 

 

De heer Langeslag is geen jurist. Hij stelt voor om dit in een apart besluitpunt op te nemen omdat 

daarmee de monitoring en de evaluatie worden vastgelegd. Het gaat dan niet alleen om het peilbesluit 

maar ook om de vraag of het totaalpakket aan maatregelen werkt. Daarnaast denkt hij dat de toevoeging 

van een dergelijk evaluatiebesluit aan een peilbesluit lastig is. Wat is dan het vervolg, als  het moment 

van evaluatie is aangebroken? Zal dit ertoe leiden dat meer van dergelijke besluiten aan peilbesluiten 

worden toegevoegd, en hoe wordt dan de bewaking ervan ingericht? De afdeling peilbeheer houdt zich 

alleen bezig met het handhaven van de peilen. 

 

De voorzitter zal de heer Langeslag na de schorsing in de gelegenheid te stellen om de overwegingen 

van D&H met de VV te delen. Daarna volgt mogelijk een korte derde ronde. 
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[Schorsing] 

 

De heer Langeslag zou graag gebruik maken van de handreiking, die inhoudt dat is voorgesteld om de 

volgende tekst uit het amendement te schrappen: "De resultaten van de monitoring worden openbaar 

gemaakt en regelmatig besproken met inwoners en belanghebbenden in het gebied en ". In dat geval kan 

D&H zich vinden in amendering van het peilbesluit. Het peilbesluit treedt dan in werking op het 

moment dat de maatregelen zijn uitgevoerd. 

 

De heer Bakker deelt mee dat de indieners tot dezelfde conclusie waren gekomen. Hij bedankt het 

bestuur voor zijn reactie. 

 

De heer Van Geest heeft gehoord dat de VV tot dusver niet unaniem was. Hij vraagt daarom om 

stemming over het amendement. 

Hij pleit ervoor om in de aanpak te kiezen voor het extra oogsten van waterplanten. Er zijn bedrijven die 

daar de fosfor en het stikstof uithalen en er vervolgens biogas van maken. Hij vraagt het college hierop 

te reageren. 

 

De heer Von Faber vraagt of met de termijn van twee zomerseizoenen wordt bedoeld 'najaar 2019' of 

'twee jaar nadat het peilbesluit na implementering van de afgesproken maatregelen v an kracht is 

geworden'. 

 

De voorzitter bevestigt dat achtereenvolgens over het amendement en het voorstel zal worden gestemd. 

 

De heer Langeslag is voorstander van het omzetten van organisch materiaal in biogas. Er dient wel een 

businesscaseberekening te worden uitgevoerd. Het college neemt de suggestie mee. 

De termijn van twee zomerseizoenen begint pas te lopen nadat het peilbesluit in werking is getreden - en 

dat gebeurt pas als de afgesproken maatregelen zijn uitgevoerd. 

 

De voorzitter brengt de vier besluiten afzonderlijk in stemming. 

1. Nota van beantwoording van zienswijzen Vaststelling peilbesluit Reeuwijkse Plassen en 

Twaalfmorgen, inclusief de nota van wijzigingen  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

2. Het ingediende amendement, dat als volgt is gewijzigd:  

"Na de zin die eindigt met "… weersgesteldheid en grondwaterstand." wordt toegevoegd de zin:  

De effecten van het peilbesluit op de (grond)waterstand en maaivelddaling en het optreden van 

wateroverlast worden na 2 zomerseizoenen door de Verenigde Vergadering geëvalueerd." 

De VV stelt het voorliggende amendement unaniem vast. 

 

3. Het voorliggende, geamendeerde peilbesluit 

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

4. Bestemmen van het resterende deel van het verleende voorbereidingskrediet  

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

4.01 Aanpassing Verordening subsidies natuurvriendelijke oevers en vispaaiplaatsen 2014  

De heer De Meijer heeft op het allerlaatste moment een aantal schriftelijke wijzigingsvoorstellen 

ingediend. Hij heeft niet gezien of die zijn verwerkt. 

 

De voorzitter stelt vast dat de wijzigingen niet zijn verwerkt. Heeft dat gevolgen voor het stemgedrag?  

 

De heer De Meijer verklaart dat zijn fractie, hoe treurig ook, in dat geval tegen het voorstel stemt.  

 

De heer Van Geest brengt als voorstel van orde in dat de vaststelling wordt aangehouden. Hij gaat ervan 
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uit dat sprake is van een administratief misverstand. De opmerkingen van de heer De Meijer zullen 

ongetwijfeld hout snijden. 

 

Mevrouw Leewis  betreurt de samenloop van omstandigheden. De wijzigingen zijn gisteren halverwege 

de middag binnengekomen en D&H was toen in bespreking. Er was geen gelegenheid om de 

detailvoorstellen mee te nemen. 

 

De voorzitter noemt als alternatief dat de wijzigingen aan het eind van de vergadering worden 

besproken, mits die in de vorm van een amendement worden ingediend.  

 

De heer De Meijer ondersteunt het ordevoorstel van de heer Van Geest, mits dat geen onoverkomelijke  

bezwaren oplevert. 

 

De heer Démoed acht het procesmatig onwenselijk dat wijzigingen op het allerlaatste moment worden 

ingebracht en doorgevoerd. Immers, als het college een gewijzigd document zou hebben voorgelegd, 

zouden de andere fracties daarop onvoorbereid zijn. 

 

De voorzitter brengt het ordevoorstel in stemming. 

Het ordevoorstel wordt verworpen met 12 stemmen voor en 14 stemmen tegen. 

 

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast ; de fracties van Water Natuurlijk en 

Algemene Waterschapspartij willen worden geacht tegen het voorstel te hebben gestemd. 

 

4.02 Intrekken Aansluitverordening Rijnland 2015 en Lozingsverordening Rijnland 2015  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

4.03 Uitvoeringskrediet Toetsing Regionale Keringen - Fase 1 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

 

4.04 Begrotingswijziging 2017 GR Slibverwerking 2009 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

 

4.05 Actualisatie normenkader 2017 t.b.v. rechtmatigheid(-scontrole)   

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

4.06   [Dit agendapunt is vervallen.] 

 

 

4.07 Overdracht Vroonlandse brug in Rijnsaterwoude  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

 

4.08  Vastgoed: Verkoop voormalig afvalwaterzuiveringsterrein in Zandvoort  

Mevrouw Boomsma verkeert in de veronderstelling dat in de commissie BOD is toegezegd het 

bodemonderzoek toe te voegen. Dat onderzoek is niet verstrekt. Mogelijk was het een ambtelijke 

toezegging. 

 

De voorzitter zal laten nagegaan of het bodemonderzoek kan worden verstrekt. Ambtelijke 

toezeggingen worden in naam van het bestuur gedaan. 

 

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.09 Vaststelling 4 peilbesluiten Zuidgeest  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

4.10 Vaststelling peilbesluit Oosteinderpolder  
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De heer De Meijer herinnert eraan dat in de commissie is vastgesteld dat, wil de stand van de 

weidevogels de komende decennia gelijk blijven of worden bevorderd, er maatregelen moeten worden 

genomen in het kader van het peilbeheer. In verschillende peilbesluiten is daar verschillend mee 

omgegaan.  

In de Oosteinderpolder moesten de weidevogels in feite het loodje leggen omdat het peil daar ten dienste 

van de agrarische sector wordt verlaagd. De motivatie van het college was dat er overleg is gevoerd met 

de provincie of het nu wel of niet een weidevogelgebied was en of er al dan niet maatregelen moesten 

worden getroffen en dat de provincie had gemeld dat dit voor de Oosteinderpolder niet van toepassing 

was. 

Dat is nogmaals geverifieerd bij de provincie en die heeft daar als lering uit getrokken dat een en ander 

intern zorgvuldiger zal worden bekeken, zodat de mening die wordt geventileerd zorgvuldig is getoetst.  

Hij herinnert eraan dat Provinciale Staten het belang van weidevogels zo hoog waarderen dat er allerlei 

financiering beschikbaar wordt gesteld. 

 

De heer Langeslag acht de uitlating dat weidevogels het loodje leggen wat cru, en niet aansluitend op 

wat er in dat gebied aan de hand is. 

Als de provincie tot de conclusie komt dat intern beter moet worden afgestemd welke signalen er naar 

buiten toe worden afgegeven is dat een zaak van de provincie. Rijnland heeft haar best gedaan om goed 

advies in te winnen. 

Het zou aantrekkelijker zijn als een groter deel van de subsidie voor de instandhouding van weidevogels 

bij de agrariërs terecht zou komen.  

 

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

4.12 Vaststelling peilbesluiten Binnenpolder Bodegraven, Voorofse Polder en 'De Wijk'  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.13 Vaststelling 9 peilbesluiten omgeving Zoeterwoude  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

4.14 Kredietaanvraag vervangen en verplaatsen inlaat Stompwijkseweg  

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

 

4.15 Besluit tot verkoop vastgoed project N3MP 

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast.  

 

 

4.16 Rekenkameronderzoek informatiepositie VV bij 'jaarstukken en das hboard' 

 

De heer Verdellen verzorgt een presentatie over het agendapunt. 

 

De voorzitter vat samen dat de aanbeveling tot besluit van de Rekenkamercommissie inhoudt dat het 

dashboard wordt toegepast bij de volgende jaarstukken en het college en de organisat ie de opdracht 

wordt verstrekt het dashboard verder uit te werken, zodat het in de P&C-cyclus in 2018 geheel 

functionerend is.  

 

Mevrouw Stoop ziet het dashboard als een heel duidelijk instrument en bedankt de commissie voor de 

ontwikkeling daarvan. 

 

De heer Schols  sluit zich bij deze woorden aan. 

 

Mevrouw Boomsma sluit zich bij de complimenten aan. Het is prijzenswaardig dat er is nagedacht over 

de driehoek tarief, schuld en ambities. De eerste twee zijn eenvoudig in euro's uit te drukken; zij hoopt 

dat er verder wordt nagedacht over het SMART maken van het onderdeel ambities omdat een 

duidelijker vraagstelling leidt tot meer inzicht in de mogelijke afwegingen. Zij ziet het ook als een 
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opgave voor de VV om daar verder over na te denken, omdat er ook andere waarden van belang zijn dan 

enkel geld.  

 

De heer Kerst denkt dat veel van deze opzet kan worden geleerd. Hij weet dat er intern al met een soort 

dashboard wordt gewerkt en hoopt op een goede afstemming en samenwerking tussen organisatie en 

Rekenkamercommissie op dat punt. Hij heeft waardering voor de bestuurlijke reactie op het concept van 

de Rekenkamercommissie.  

 

De heer Van Geest vraagt aandacht van de voorzitter, in diens functie als portefeuillehouder coördinatie 

van beleid, voor de samenwerking tussen Rekenkamercommissie en de interne afdeling concerncontrol.  

Zij doen gelijksoortig werk en er dient te worden voorkomen dat werk dubbel wordt gedaan. 

 

De heer Von Faber sluit zich bij de complimenten aan, en bij de opmerkingen over het SMART maken 

van het onderdeel ambities en deelt de mening van mevrouw Boomsma dat er meer waarden zijn dan 

enkel geld. 

 

De heer Van der Kooij verwacht dat opvolging van de voorstellen, waaronder de introductie van het 

dashboard, zal leiden tot verbetering van de inzichtelijkheid van de jaarstukken.  

 

De voorzitter is van mening dat sprake is van vruchtbare samenwerking. De Rekenkamercommissie 

dient als 'blik van buiten' en de concerncontroller attendeert de organisatie van binnenuit op die zaken 

die beter kunnen en moeten. Zij hebben elkaar gevonden. Hij neemt waar dat de P&C-cyclus een zorg is 

van de hele organisatie en geen corvee van de stafafdeling Financiën. Volgens hem zit het de organisatie 

ook in de genen dat het om meer gaat dan geld alleen. Het dilemma is wel dat de  ambitie minder 

eenvoudig hard is te maken dan de twee andere punten van de driehoek. Omdat het schap de 

buitenwereld bovendien meer invloed wil geven zal het beleid minder dan voorheen vooraf worden 

vastgelegd. Er zit spanning tussen sturen aan de voorkant en ruimte geven aan de voorkant - een mooi 

onderwerp voor de commissie vernieuwend besturen. 

 

Mevrouw Boomsma herkent wat de voorzitter zegt. Zij is van mening dat kan worden gesteld dat 

participatie een resultaat is, ongeacht de uitkomst, omdat het schap in dat gesprek kan laten zien wat het 

doet en welke ambities het heeft. 

 

Zonder stemming stelt de VV het voorliggende voorstel vast. 

 

5. Opinievormingsnota’s   

 

 

5.01 Onderzoekprogramma 2017-2018 van de rekenkamercommissie Rijnland  

Mevrouw Bleijie deelt mee dat zij een suggestie heeft gedaan die niet is overgenomen. Die hield in dat 

onderzoek zou kunnen worden gedaan naar de achtergronden van de vaak voorkomende grote 

overschrijdingen van kostenramingen. 

 

Mevrouw Stoop wijst erop dat de lijst lang is. De vraag die een beetje boven de markt blijft hangen is of 

alles haalbaar is of dat er een prioritering plaats zal vinden. Niet ieder onderwerp lijkt even geschikt en 

er dient voor te worden gewaakt dat geen dubbel werk wordt gedaan. 

 

De voorzitter herinnert eraan dat de Rekenkamercommissie onafhankelijk is en daarom, nadat zij de 

VV heeft gehoord, haar eigen programma vaststelt. 

 

De heer Verdellen deelt mee dat de commissie keuzes maakt aan de hand van de ingekomen suggesties 

en eigen inbreng. Die keuzes zal zij steeds met de VV afstemmen. De kostencomponent bij grote 

projecten zal als onderdeel van thema 3 aan de orde komen. Een en ander zal worden afgestemd met de 

commissie die zich bezighoudt met budgetrecht en clusterkredieten. 
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De voorzitter stelt vast dat hiermee het agendapunt kan worden afgerond. 

 

 

6. Beeldvormingsnota’s  

 

 

7. Notulen van de VV-vergadering 21 juni 2017 

De notulen van de vergadering worden ongewijzigd vastgesteld. 

De VV neemt kennis van de toezeggingenlijst.  

 

 

 

 

8. Rondvraag 

De heer Von Faber brengt onder de aandacht dat regelmatig, maar iedere keer per incident, over exoten 

wordt gesproken. De kosten die voor de aanpak daarvan moeten worden gemaakt zijn aanzienlijk en 

stijgen behoorlijk: in 2012 is er aan planten € 63.000 uitgegeven en in 2016 € 390.000. Hij vraagt een 

lijst op te stellen van in Rijnland aanwezige exoten, stelt bespreking in een beeldvormend VV voor en 

suggereert om samenhangend beleid te ontwikkelen. 

 

De heer Démoed stelt voor om de vraag-/aanbodsituatie standaard voor het fractievoorzittersoverleg te 

agenderen. Het komt regelmatig voor dat er zaken op de agenda staan waar hij niet de eerste prioriteit 

bij legt. 

 

De heer Van der Poel heeft recent een aantal vragen over exoten aan het bestuur voorgelegd. Hij neemt 

aan dat die binnenkort worden beantwoord. 

 

De voorzitter onderschrijft dat het goed is dat het fractievoorzittersoverleg een functie heeft als 

agendacommissie. Hij komt daarop terug. 

 

Mevrouw Leewis  meldt dat er al een exotenbeleid is opgesteld: Exoten in Rijnland (2016). In die 

beleidsnota staan antwoorden op veel van de zojuist gestelde vragen. Het organiseren van een 

beeldvormend VV over dit onderwerp is mogelijk een goede suggestie. 

 

De voorzitter stelt voor eerst kennis te nemen van de nota en de antwoorden op de gestelde vragen en 

dan in het fractievoorzittersoverleg over een eventueel vervolg te spreken. 

 

Mevrouw De Vries  vraagt of er iets wordt georganiseerd voor de vrijwilligers die binnen Rijnland actief 

zijn. 

 

De voorzitter zal dit nagaan en komt dan op de vraag terug. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

9. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 15.20 uur.  

 

 

 

Vastgesteld,  27 september 2017. 

 

 

 

 

R.A.M. van der Sande,    C.M. van de Wiel, 

dijkgraaf     secretaris 

  

 


